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§  20 KFKS-2024-00428 

Uppföljning av Ett drogfritt Nacka för unga i Välfärd 

skola 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 

Välfärd skola arbetar kontinuerligt med olika insatser för att leva upp till strategin om Ett 

drogfritt Nacka. Skolorna har även ett nationellt uppdrag att undervisa eleverna utifrån 

läro- och kursplanerna på området. 

Välfärd skolas skolor arbetar med flertalet insatser så som: 

* Hälsolektioner 

* Hälsoenkäter 

* Hälsosamtal (I hälsosamtalen som skolsköterskan genomför med åk 4 tas bland annat 

riskbruk kring spel upp. Även samtal kring familjesituation kopplat till alkohol.) 

* Föreläsningar för skolans medarbetare för att bättre uppmärksamma substansbruk 

* Skolsköterskor deltar med rektor och lärare i möten rörande elever med misstänkt eller 

konstaterat substansbruk.  

* Föräldramöten där Mini-Maria, polis och SSPF (Skola, Socialtjänst, Polis, Fritid) bjuds in 

för att vårdnadshavare ska vara informerade om aktuellt läge. 

* Barn och elevhälsan har ett nära samarbete med SSPF i förebyggande syfte.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 11 april 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från Välfärd skola, och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 

förslag.  

Protokollsanteckning 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
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Vi är tacksamma för att vi får en uppföljning om hur arbetet går, och ser positivt på de 

insatser som ska komma att genomföras, men tror att än mer behöver göras framöver. Då 

den nationella strategin för ANDT-prevention har breddats till att omfatta spel om pengar 

är det rimligt och nödvändigt att den befintliga strategin i Nacka anpassas till ANDTS. 

Efterfrågan för utbildningsinsatser på området har ökat i kommunen. Att man framöver 

kommer att arbeta med kompetensutveckling, inte minst för pedagoger, är fördelaktigt och 

i linje med den önskan som uttryckts. Alla involverade aktörer behöver samordna för att 

strategin ”Ett drogfritt Nacka för unga” skall lyckas. Med detta så anser vi att det är 

nödvändigt att tillsätta tydliga strategier och riktmärken som alla skolor förväntas följa. Vi 

behöver ställa ordentliga krav på våra verksamheter likaväl som vi behöver förse de med 

resurser. Vi tror dessutom att skolorna i Nacka själva skulle se positivt på detta då det även 

underlättar deras arbete mot ett drogfritt Nacka, inte minst då tillgången till droger ökat 

och användningen går ner i åldrarna. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Det är jättebra att välfärd skola arbetar med Ett drogfritt Nacka, vi hade däremot gärna sett 

ett övergripande kommunalt arbete med detta där man involverat fristående aktörer, 

fritidsverksamhet och ideella föreningar. För att lyckas med målsättningen ”Ett drogfritt 

Nacka” så krävs det samarbete mellan både kommunala och statliga aktörer, samtidigt är 

det viktigt att även få med näringslivet på tåget så att vi alla drar åt samma håll. 

Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att en handlingsplan och en preventionssamordnare krävs för ett mer 

samordnat och organiserat ANDTS arbete. Många andra kommuner arbetar efter en 

handlingsplan och har en preventionssamordnare som samordnar ANDTS arbetet. 

ANDTS arbetet behöver systematiseras och prioriteras och inkludera fler aktörer som till 

exempel föreningar, fritidsgårdar och även nå vårdnadshavare i större utsträckning. 

Vänsterpartiet anser att genom en handlingsplan och en preventionssamordnare hade det 

förebyggande ANDTS arbetet systematiserats och prioriterats.   
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